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 آخرین خبرها از 426 کانتینر
 لوازم خانگی توقیفی »بوش« در گمرک

معاون سازمان جمع آوری اموال تملیکی درباره 
جزئیات و آخرین وضعیت 426 کانتینر لوازم 
خانگی خارجی بوش در گمرکات اســتان 
هرمزگان اعلام کرد که همچنان دستور مقام 
قضایی برای توقف فروش این لوازم خانگی 
که ارزشی بالغ بر 1400 میلیارد تومان دارد، 

پابرجاست.
سعید غلامی باغی اظهار کرد: 426 کانتینر لوازم خانگی 

خارجی که در گمرکات استان هرمزگان است، مربوط به شرکت بوش بوده و تعداد کالاهای آن 
در آخرین بررسی انجام شده بیش از 100 هزار دستگاه و شامل انواع لوازم خانگی بزرگ و کوچک 

بوده و عمده آن ماشین لباسشویی، ماشین ظرفشویی، یخچال فریزر و ... است.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه واردات این 426 کانتینر چگونه انجام شده و به چه علت 
ترخیص آن طی سال های گذشته با مشکل مواجه شده است؟ گفت: مشکل به وجود آمده برای 
این محموله لوازم خانگی به خاطر تغییر قوانین و مقرراتی بود که درباره کالاهای ممنوع الورود 

اتفاق افتاد؛ بنابراین ثبت سفارش و ترخیص آنها با مشکل مواجه شد.
عضو هیات مدیره و معاون بهره برداری و فروش اموال منقول سازمان جمع آوری اموال تملیکی 
ادامه داد: در شرایطی که قوانین و مقررات واردات انواع کالاها از جمله لوازم خانگی به کشور 
دستخوش تغییرات در سال 1397 قرار گرفت برخی محموله ها یا در حال حمل به کشور بودند یا 
وارد گمرکات شده بودند اما اگر اظهار نشده باشند، مشمول قوانین جدید می شوند. این 426 کانتینر 

لوازم خانگی نیز در فرآیند واردات و تا زمان تغییرات اعمال شده در قوانین اظهار نشده بودند.
غلامی گفت: در این شرایط مسئله تخلف در زمینه واردات این لوازم خانگی و عدم ثبت سفارش 
آن در دستگاه قضایی مطرح شد، نهایتا مرجع رسیدگی کننده یعنی سازمان تعزیرات حکومتی یا 
دادگاه ها به این پرونده ورود کردند. نهایتا شعبه 28 دادگاه انقلاب رای این پرونده را صادر کرد اما 
پس از گذشت چند سال هنوز محاکم قضایی نیز نتوانستند به این نتیجه برسند که حکم نهایی 
برای این پرونده چیست و آیا این کالاهای وارد شده مشمول قانون قاچاق می شود یا خیر. از 
سوی دیگر واردکننده کالا نیز همواره به دنبال ارائه مدارک مثبت خود برای دریافت حکم برائت 

است. به همین دلیل مراحل رسیدگی به این پرونده طولانی شده است.
وی افزود: مطابق با تبصره 2 ماده 53 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مراجع می توانند به جهت 
جلوگیری از فساد یا کاهش کیفیت یک کالا حکم به فروش آن کالا بدهند تا اگر مشمول قانون 
قاچاق شد مبلغ حاصل از فروش آن که از سوی سازمان جمع آوری اموال تملیکی انجام می شود، 
به خزانه دولت واریز شود و اگر کالا توانست حکم برائت بگیرد به دلیل آنکه کالا موجود نیست 

حاصل فروش به عنوان حق صاحب کالا به او بر می گردد.
عضو هیات مدیره و معاون بهره برداری و فروش اموال منقول سازمان جمع آوری اموال تملیکی 
با بیان اینکه 28 اسفند سال گذشته مرجع قضایی حکم به فروش 426 کانتینر لوازم خانگی 
خارجی داد، گفت: بر اساس صدور این حکم سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی فرآیند 
شمارش کالا، تحویل گرفتن آن و ارزشگذاری آن بر مبنای کارشناسی قیمت را آغاز کرد تا بستر 

فروش این کالا در مزایده های سراسری الکترونیکی سازمان فراهم شود.
غلامی با اشاره به بازدید وزیر اقتصاد از این محموله های لوازم خانگی در استان هرمزگان و 
دستور پیگیری سریعتر برای تعیین تکلیف این پرونده اظهار کرد: دادگستری و دادستانی هرمزگان 
نیز در این بازدید بر تسریع در تعیین تکلیف این محموله وارد شده تاکید کردند اما این مسئله 
مصادف شد با مکاتبه شعبه 75 دادگاه تجدید نظر استان تهران در مکاتبه ای در تاریخ 30 خرداد 
ماه امسال اعلام شد که با توجه به نیابت داده شده به این مرجع قضایی از سوی دادگاه انقلاب 
دستور فروش کالا برای حل ابهامات و نواقص احتمالی پرونده و تکمیل تحقیقات در این زمینه، 
متوقف شد.وی اضافه کرد: بنابراین 426 کانتینر لوازم خانگی مذکور همچنان در گمرک شهید 
رجایی بندر عباس توقیف است و باید دید که آیا حکم قضایی برای این پرونده تغییر خواهد کرد 

یا مجددا دستور فروش صادر خواهد شد.
عضو هیات مدیره و معاون بهره برداری و فروش اموال منقول سازمان جمع آوری اموال تملیکی 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه گفته می شود رای توقف فروش به دلیل اعتراض برخی تولید 
کنندگان درباره تاثیر عرضه این لوازم خانگی خارجی در بازار بر قیمت و آسیب به تولید داخلی 
صادر شده است، گفت: تا آنجاکه در رای دادگاه آمده دستور توقف فروش برای تکمیل پرونده و 
جلوگیری از حدوث یک اقدام غیر قابل جبران و ضرر و زیان به تجار و بازرگانان صادر شده است 
و مسئله ای تحت عنوان جلوگیری از ضرر و زیان به تولید داخلی در حکم دادگاه نیامده است اما 
با توجه به حجم این کالاها که نسبتا زیاد است ممکن است برخی نگرانی ها در این زمینه نیز به 
وجودآمده باشد.غلامی اظهار کرد: مسئله این است که حجم لوازم خانگی در 426 کانتینر توقیف 
شده 100 هزار دستگاه لوازم خانگی بوده است که بر اساس ارزش گذاری صورت گرفته بیش از 
1400 میلیارد تومان قیمت دارد اما در مقابل حجم تولید صورت گرفته و عرضه و تقاضای انجام 

شده در بازار به اندازه ای نیست که بتواند روی تولید اثر مثبت یا منفی بگذارد.

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند:
 2800 واحد مسکونی و متروی شهر جدید پرند 

به زودی افتتاح می شود 
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند از راه اندازی مرکز تماس در آن 
شرکت خبر داد و گفت: 2 هزار و 800 واحد مسکونی و متروی شهر جدید 

پرند به زودی افتتاح می شود.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، »آرش صیادی« به تشریح برخی از اقدامات آن شرکت 
در پاسخگویی به مردم در آن شهر جدید پرداخت و از راه اندازی مرکز تماس برای پاسخگویی 
به متقاضیان مسکن خبر داد.وی توضیح داد: شرکت عمران شهر جدید پرند به منظور شفافیت و 
پاسخگویی به مردم و متقاضیان مسکن و رفع سایر مشکلاتی که در حوزه عملکرد شهرهای 
جدید وجود دارد، مرکز تماس را راه اندازی کرده است که در این مرکز روزانه به طور میانگین 
200 پیام پاسخ داده می شود.صیادی ادامه داد: غیرحضوری کردن خدمات از دیگر اقداماتی است 
که شرکت عمران شهر جدید پرند آن را در برنامه قرار داده است.به گفته این مقام مسوول، از 
مهمترین اقداماتی که شرکت عمران شهر جدید پرند در برنامه قرار داده، افتتاح متروی پرند 
در ماه های آتی و همچنین بهره برداری از 2هزار و 800 واحد تکمیل شــده مسکن مهر است 
که به زودی تحویل متقاضیان خواهد شد.وی تصریح کرد: شهرسازی جامع نگر در دستور کار 
برنامه های شــرکت عمران شهر جدید پرند است و این شرکت در اهداف کلان خود ساخت 
مسکن را در کنار شهرسازی در برنامه قرار داده است.صیادی همچنین از برنامه قریب الوقوع 
آن شرکت برای نصب دوربین در پروژه های در حال اجرای نهضت ملی مسکن در شهر جدید 
پرند خبر داد و افزود: دوربین ها برای تسهیل ارتباط با مردم و ارائه تصویری شفاف از روند اجرای 

پروژه ها به زودی نصب خواهد شد و مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

اخبار کوتاه 

وزیر راه و شهرسازی از آغاز فعالیت بانک ایرانی در 
سوریه از هفته آینده خبر داد و گفت: مجوزهای لازم 
فعالیت بانک ایرانی در سوریه از سوی بانک مرکزی 
صادر شده و توافقات انجام شده و از هفته آینده 

بانک ایرانی در سوریه آغاز به کار می کند
مهرداد بذرپاش در نشســت روســای کمیسیون مشترک 
همکاری های ایران و سوریه درباره توافقات انجام شده، اظهار 
داشت : پس سفر تاریخی رییس جمهوری به سوریه که بعد از 
سال ها انجام شد، تعداد قابل توجهی از توافقات به نتیجه رسیده 
است. در سفری که کمتر از سه ماه از آن می گذرد، پیگیری این 
میزان سند توافق جای تقدیر و تشکر دارد و پیگیری توافقات 

مورد تاکید رییس جمهور دو کشور است که به اجرا برسند.
وی با اشاره به توافقات انجام شده تاکید کرد: در حوزه بیمه، 
شرکت مشترک تاسیس شده و می توان به زوار ایرانی خدمات 

بیمه ای ارائه شــود.وزیر راه و شهرسازی از آغاز فعالیت بانک 
ایرانی در سوریه از هفته آینده خبر داد و گفت: مجوزهای لازم 
فعالیت بانک ایرانی در سوریه از سوی بانک مرکزی صادر شده 
و توافقات انجام شده و از هفته آینده بانک ایرانی در سوریه آغاز 
به کار می کند و بانک ایرانی فعال در سوریه تاسیس می شود که 
این اقدام در حالت عادی سال ها طول می کشید اما با توافقات 

انجام شده در کمترین زمان به اجرا رسید.
بذرپاش با اشــاره به توافق به حذف تعرفه های تجاری بین 
دو کشــور تاکید کرد: درباره حذف تعرفه تجاری کالایی بین 
دو طرف به نتیجه رســیدیم و امروز تقریبا تعرفه تجاری تمام 
کالاها به مبدا و مقصد دو کشور به صفر رسیده و به زودی هم 
اعلام خواهد شد و تجار می توانند با تعرفه صفر به مبدا و مقید 
ایران و سوریه کالای خود را انتقال دهند. وزیر راه و شهرسازی 
درباره توافقات انجام شده درباره تسهیل ترانزیت جاده ای، ریلی و 

دریایی ادامه داد: توافقات خوبی در رابطه با تسهیل ترانزیت بین 
دو کشور انجام شده است.  درباره ارتباطات دریایی بین دو کشور 
قرار بر این است، خط دریایی با نظم بهتر بین دو کشور شکل 
بگیرد، همچنین بندر خاص و اسکله مشخص برای پهلوگیری 

کشتی هایی ایران با ظرفیت های بالاتر در نظر گرفته شود.
بذرپاش با اشاره به مذاکرات برای احیای کارخانه نیمه تعطیل 
دو خودروسازی کشــورمان در سوریه گفت: قرار بر این است 
که برای احیای این کارخانه های نیمه تعطیل در سوریه ایران 
سرمایه گذاری هایی انجام دهد تا این دو خودروساز کار خود را در 
سوریه از سربگیرند. البته سوریه برای این بخش استانداردهایی 
را در نظر دارد که این اســتانداردها هم از سوی خودروسازان 
ایرانی رعایت خواهد شد همچنین از دیگر توافقات انجام شده 
راه اندازی کارخانه تولید لاستیک در سوریه است در این زمینه 

سرمایه گذاری انجام می شود.

وزیر راه و شهرسازی؛

تعرفه تجاری مبادلات ایران و سوریه صفر شد

 سهم 25 درصدی عشایر 
در تولید گوشت

صادرات صنعت دارو می تواند 
جایگزین پتروشیمی شود

 فعالیت 45 مرکز تجاری ایران 
در دنیا

مدیرکل امور تولید سازمان امور عشایر اعلام کرد سرپرست سازمان توسعه تجارت عنوان کردمعاون وزیر صمت:

مدیرکل دفتر بهسازی امور تولید سازمان 
امور عشایر کشــور گفت: عشایر کشور 
حدود 28.5 میلیــون راس دام در اختیار 
دارند و حدود 200 هزارتن گوشت تولید 

می کنند.
داریوش نعمت اللهی با بیان اینکه بر اساس آخرین 
آمار ثبتی مبنایی، عشایر کشور دارای جمعیتی حدود 
252 هزار خانوار )بالغ بر یک میلیون و 115 هزار نفر( 
هستند، گفت: عشایر کشور حدود 28.5 میلیون راس 

دام در اختیار دارند و بهره بردار حدود 35.5 میلیون هکتار از مراتع کشور یعنی حدود 42 درصد مراتع هستند.
وی ادامه داد: علاوه بر این عشایر دارای 790 هزار هکتار اراضی کشاورزی هستند و حدود یک میلیون و 
500 هزار متر مربع صنایع دستی داری و حدود 80 هزار مورد صنایع دستی غیرداری و حدود 330 هزارتن 
شیر تولید می کنند.مدیرکل دفتر بهسازی امور تولید سازمان امور عشایر کشور اضافه کرد: عشایر همچنین 
تولید بالغ بر 4 میلیون تن محصولات زراعی و دامی را بر عهده دارند که ارزش ریالی تولیدات آنها بالغ بر 
135 هزار میلیارد تومان است.وی با اشاره به اینکه عشایر کشور حدود 200 هزار تن تولید گوشت را بر 
عهده داشته و به بازار عرضه می کنند، گفت: سهم عشایر در تولید حدود 25 درصد است که نقش موثری 
در تعادل بازار گوشت کشور دارند.نعمت اللهی همچنین تصریح کرد: دام عشایر مستقیما وابسته به مرتع 
است و مستقیما تحت تاثیر حوادث قهری و خشکسالی قرار می گیرد و ممکن است دچار نوسان شود. 
همچنین نوسانات قیمت علوفه در تولیدات عشایر موثر است، اما با این حال راهبردهایی برای تامین علوفه 
عشایر وجود دارد.وی با اشاره به اینکه طرح زنجیره تولید گوشت قرمز دام عشایر یکی از این راهبردهای 
سازمان امور عشایر است، گفت: اگر سازمان امور عشایر بتواند تمام حلقه های زنجیره تولید را به اجرا در 
بیاورد واسطه های غیرضرور حذف خواهند شد و قیمت دام عشایر به قیمت بازار نزدیک می شود و ارزش 
افزوده آن به جیب تولیدکننده و مصرف کننده می رود.این مقام مسئول در سازمان امور عشایر اضافه کرد: 
طرح زنجیره تولید سابقه 10 ساله دارد. البته از سال  1391 این طرح به صورت محدود به اجرا درآمد، ولی 

هنوز حلقه های بازار تکمیل نشده است.
مدیرکل دفتر بهسازی امور تولید سازمان امور عشایر کشور با بیان اینکه 4 طرح برای سازمان امور عشایر 
تعریف شده است، اظهار کرد: یکی از آنها طرح زنجیره تولید گوشت قرمز دام عشایر  با رویکرد جدید بوده 
که علاوه بر بحث پرواربندی بحث به گزینی و مدیریت تولید مثل و آموزش را در نظر گرفته است تا در این 
راستا بهره وری دام را با خوراک مناسب افزایش دهند که در این راستا تسهیلاتی به دامداران عشایری برای 
تهیه علوفه تزریق می شود.وی در پایان گفت:سال گذشته حدود 425 میلیارد تومان تسهیلات از تبصره 
2 بند ب ماده 52 صندوق توسعه ملی بین عشایر توزیع کردیم. سال جاری هم از محل مانده سال گذشته 

حدود 175 میلیارد توزیع شده که در آینده هم منابعی که به صندوق اختصاص داده شده توزیع می شود.

معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کــرد: صادرات در بخش 
صنعت دارو و مــواد اولیه دارو می تواند به 
جایگاهی دست یابد که جایگزین صادرات 

در بخش پتروشیمی شود.
به گزارش وزارت صمت، »محمدمهدی برادران« 
در نشست شورای سیاست گذاری پنجمین نمایشگاه 
بین المللی »فارمکس«، ضمن بیان مطلب فوق گفت: 
نمایشگاه فارمکس، جزو نمایشگاه های خوب است اما 

باید کار ویژه ای را در این نمایشــگاه انجام داد که در ســال گذشته رخ نداده است؛ یعنی باید برگزاری این 
نمایشگاه همراه با هدف، رخداد و دستاورد جدید باشد.وی با بیان اینکه سیاست گذاری ناظر بر هدف بوده و 
هدف هم باید همراه با چالش باشد، افزود: برگزاری نمایشگاه ها در فرایند تولید، بازاریابی و سیاست گذاری ها 
نقش دارد. بر همین اساس سال گذشته، از برگزاری این نمایشگاه انتظار رشد تولید و افزایش صادرات داشتیم 
اما چنین اتفاقی رخ نداد و باید ضعف های گذشــته را در این بخش پوشــش دهیم زیرا پذیرش شکست، 
آغاز پیروزی است. معاون صنایع عمومی وزارت صمت در خصوص موفقیت های کشورمان در حوزه تولید، 
توضیح داد: پارسال رشد چهار درصدی تولید ناخالص ملی به دست آمد که عدد قابل توجه و خوبی نسبت 

به سایر کشورها و سال های قبلی است، اما نسبت به برنامه رشد هشت درصدی نیاز به کار بیشتر داریم.
وی به رشد 9.5 درصدی در گروه صنعت و 16.5 درصدی در صنایع سلولوزی اشاره و تاکید کرد: همان طور 
که سال های قبل کسی باور نمی کرد پتروشیمی جای نفت را بگیرد، معتقدم صادرات در بخش صنعت دارو و 
مواد اولیه دارو می تواند به جایگاهی دست یابد که جایگزین پتروشیمی شود. ضمن اینکه نوسازی ماشین آلات 

در صنعت دارو هم یک موضوع مهم است.
برادران با اشاره به اینکه مساله عمق تولید، موضوعی جدی است، اضافه کرد: پیوند صنعت دارو و صنعت 
شیمی می تواند یکی از چالش ها و اتفاقات مهم این نمایشگاه باشد. باید صنعت شیمی را به عنوان صنعتی پایه 
هم در مقام گفتمان و هم در مقام اجرایی تقویت و پررنگ کرد؛ اتفاقی که می تواند به عنوان هدف، چالش و 

گفتمان در این نمایشگاه در نظر گرفته شود.
وی از مسوولان برگزاری نمایشگاه فارمکس خواست در جریان برگزاری این نمایشگاه اخبار خوبی را در 
این حوزه به مردم ارائه دهند که اتفاق بســیار مهمی است و یادآور شد: باید در جریان چنین نمایشگاهی، 
پیشــرفت های انجام شده در صنعت دارو و مواد اولیه دارو را در قالب تورهای اطلاع رسانی به صنعتگران، 

دانشجویان و غیره ارائه داد تا آنها بیش از گذشته در جریان این موفقیت ها قرار بگیرند.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت، حضور سخنران کلیدی و رونمایی و معرفی محصولات و نوآوری های 
جدید در این حوزه را از دیگر نکات قابل اهمیت برشمرد که باید در این نمایشگاه عرضه شود و گفت: هم افزایی 

سیاست گذاری برای بازدیدکنندگان این نمایشگاه، هم باید قابل درک باشد.

سرپرست سازمان توســعه تجارت از 
فعالیت 45 مرکز تجاری فعال در جهان 
خبــر داد و گفت: تجارت ایران در ســه 
ماهه امسال حدود دو میلیارد دلار نسبت 
به ســال قبل کاهش داشــته که عموما 
مربوط به بخش پتروشیمی بوده، اما در 
حوزه صنعت، معدن و کشاورزی ثبات یا 

افزایش را تجربه کردیم.
مهدی ضیغمی در نخستین نشست هم اندیشی 

مراکز تجاری ایران در خارج از کشور، با بیان اینکه در سال های اخیر ایران از تمرکز و وابستگی بر صادرات 
نفتی و خام فروشی عبور کرده، اظهار کرد: صادرات غیر نفتی ایران در سال گذشته 53 میلیارد دلار بوده 
است. البته برخی کالاها هنوز به نفت وابسته اند که یعنی هنوز نتوانستیم از تغییر و تحولات حوزه نفتی 
فاصله بگیریم. هرچند پتروشیمی یکی از نقاط قوت صادرات است، اما تمرکز اصلی سازمان بر صادرات 

غیرنفتی است.
وی در ادامه از کاهش دو میلیارد دلاری تجارت ایران در سه ماه نخست امسال خبر داد و گفت که عموما 
مربوط به بخش پتروشیمی بوده است. اما صادرات در بخش های صنعت، معدن و کشاورزی افزایشی یا 

با ثبات بوده است.
ضیغمی با بیان اینکه از دستیابی به اهداف صادراتی برای تجارت کالاهایی با ارزش افزوده بالا فاصله 
داریم، تصریح کرد: وظیفه گسترش روابط تجاری و اقتصادی را برعهده داریم و سازمان توسعه تجارت نیز 
ترویج، توسعه و تمرکز را در دستور کار قرار داده تا با استفاده از ابزارهای لازم به اهداف توسعه مبادلاتی 
دست یابد. زیرساخت های تجاری، پایانه های صادراتی، برگزاری نمایشگاه ها و اعزام و پذیرش هیئت های 

تجاری از جمله این ابزارها است.
وی همچنین با اشاره به نقش مراکز تجاری در حوزه ترویج مبادلات، اظهار کرد: رایزن بازرگانی از دیگر 
ابزار دولتی است که برای کمک به مواردی که عنصر دیپلماتیک نیاز دارد به حل مسائل کمک می کند. در 

حال حاضر 20 رایزن فعال هستند که به 40 نفر افزایش خواهد یافت.
همچنین به گفته این مقام مسئول 45 مرکز تجاری ایرانی در جهان فعال هستند، اما در این حوزه کیفیت 
مهم تر از کمیت است و اگر بخشی بتواند در کشوری پایگاه توسعه تجاری ایجاد کند و از همکاری اقتصادی 

درجه سه به کشورهای نخست برساند، دولت همکاری های لازم را انجام خواهد داد.
وی با اشاره به اهمیت رشد فعالیت بخش خصوصی، تصریح کرد: در نمایشگاه بین المللی ایران اکسپو 
در ماه های گذشته، 60 درصد از شرکت کنندگان برای نخستین بار به ایران آمده بودند و فضای صنعتی 
کشــور برای آنها تازگی داشت که باید تمرکز بیشتری بر آن داشته باشیم تا تولیدات کشور بیشتر مورد 

معرفی قرار بگیرند.

پرداخت 61 هزار میلیارد تومان به کشاورزان بابت خرید تضمینی گندم
سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد؛

سازمان برنامه و بودجه کشور اعلام کرد: از ابتدای فصل 
خرید گندم از کشاورزان تا روز هفتم مردادماه، 8 میلیون 
و 88 هــزار تن گندم بــه ارزش 121 هزار میلیارد و 
320 میلیون تومان خریداری شده که تاکنون بیش از 
61 هزار میلیارد تومان از مطالبات کشاورزان از سوی 

دولت پرداخت شده است.
سازمان برنامه و بودجه کشور، در پاسخ به تذکر محمدباقر قالیباف، 
رحمت الله نوروزی و ســید جواد حســینی کیا، نمایندگان مردم در 
مجلس شورای اسلامی، مبنی بر تسریع در پرداخت پول گندم به 
کشاورزان، اعلام کرد: بر اساس آخرین اطلاعات دریافتی از شرکت 
بازرگانی دولتی ایران در تاریخ هفتم مردادماه، از ابتدای فصل خرید 
گندم از کشاورزان تاکنون، 8088 هزار تن گندم به ارزش 121 هزار 
میلیارد و 320 میلیون تومان خریداری شده که با توجه به اقدامات 
صورت گرفته، تاکنون مبلغ 61 هزار و 448 میلیارد تومان از این مبلغ 
از سوی دولت پرداخت شده است.سازمان برنامه و بودجه افزود: دولت 

در راستای حمایت از تولیدکنندگان، رقم دریافتی کشاورزان را به ازای 
هر کیلوگرم برابر 15 هزار تومان تعیین کرده که شــامل 11 هزار 
و 500 تومــان قیمت پایه، دو هزار تومــان جایزه تحویل و هزار و 
500 تومان حمایت غیرقیمتی است.سازمان برنامه و بودجه کشور 
در ادامه تأکید کرده است: با وجود محدودیت های شدید در تحقق 
منابع هدفمندســازی یارانه ها، تاکنون مبلغ 31 هزار و 589 هزار و 
598 میلیارد تومان از محل ردیــف یارانه نان )ردیف 15 مصارف 
جدول تبصره 14 قانون بودجه سال 1402( جهت پرداخت مطالبات 
کشاورزان به وزارت جهاد کشاورزی )شرکت بازرگانی دولتی ایران( 
تخصیص یافته و اقدام لازم برای اختصاص باقی مانده ردیف جهت 
تسویه مطالبات کشاورزان متناسب با روند تحقق منابع هدفمندسازی 
یارانه ها، با قید فوریت در حال انجام است.در ادامه اطلاعیه سازمان 
برنامه و بودجه کشور تصریح شده است: همچنینی برای تقویت توان 
مالی و نقدینگی موردنیاز شرکت بازرگانی دولتی ایران جهت پرداخت 
مطالبات کشاورزان، علاوه بر تمدید تضامین تسهیلات سال های 

گذشته، ســازمان برنامه و بودجه کشور نسبت به صدور تضامین 
تسهیلات بانکی مصوب سال جاری به مبلغ 30 همت اقدام نموده 
که با پیگیری صورت گرفته از سوی بانک مرکزی و اختصاص خط 
اعتباری به بانک های عامل، بیش از 20 همت از تسهیلات یادشده 
پرداخت شده و پرداخت باقی مانده تسهیلات نیز با سرعت صورت 
خواهد پذیرفت.سازمان برنامه و بودجه کشور همچنین در پاسخ به 
تذکر آقای »منصورعلی زارعی کیایی«، نماینده محترم مردم ساری 
و میان درود در مجلس شورای اسلامی، با موضوع »عدم تأمین ارز 
سرمایه گذاری بخش کشــاورزی« اعلام کرد: سرمایه گذاری های 
صورت گرفته در بخش کشــاورزی عمدتاً به صورت ریالی بوده و 
چالش برای تأمین منابع ارزی جهت سرمایه گذاری در این بخش 
موضوعیت ندارد.در ادامه این اطلاعیه تصریح شده است: همچنین 
طبق پیگیری صورت گرفته از وزارت جهاد کشاورزی، در سال های 
اخیر متقاضی جهت استفاده از تسهیلات ارزی برای سرمایه گذاری در 

صنایع تبدیلی مربوط وجود نداشته است.

آمادگی گروه کشتیرانی برای کاهش فواصل اعزام کشتی ها به ونزوئلا
نماینده گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در 
ونزوئلا گفت: تجار بار صادراتی را تحویل بدهند 
در کوتاهترین زمان بارگیری و کشتی را روانه این 

کشور خواهیم کرد.
به گزارش کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران، یک مقام 
مسئول در گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران که به 
منظور پیگیری امور مرتبط با حمل بار دریایی در مسیر ایران به 
ونزوئلا، در کاراکاس مستقر است، با بیان اینکه اقتصاد ونزوئلا 
طی سال های اخیر در حال بهبود مستمر بوده، تصریح کرد: 
ونزوئلا از وضعیت بحرانی سابق در حوزه اقتصاد، فاصله زیادی 
گرفته و بازار آن مهیای بهره برداری بازرگانان و تولیدکنندگان 

ایرانی است.
وی به ایجاد ظرفیت دو سویه حمل ونقل دریایی از سوی گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران برای صاحبان کالا به منظور 
ارســال کالا به ونزوئلا اشاره کرد و افزود: با برنامه ریزی های 
صورت گرفته و با به کارگیری شــناورهای مناسب، می توان 
از عمدة محصولات فله تولید ونزوئلا که بیشــتر به صورت 
شیمیایی، معدنی و پترولیوم کُک هستند، برای تأمین نیازهای 

کشور بهره برد.
نماینده گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در ونزوئلا 
با تأکید بر اهتمام دولت سیزدهم در توسعه مراودات تجاری 
بین المللی، خاطرنشان کرد: از سال گذشته با تشکیل کمیته های 
مشترک میان ایران و ونزوئلا، سرویس مستقیم کشتیرانی بین 
دو کشــور از سوی گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
در آذرماه 1401 برقرار شده، همچنین سندها، توافق نامه ها و 
یادداشت های تفاهم همکاری بین ایران و ونزوئلا در این راستا 

نیز رد و بدل شد.
وی با با اشاره به تأکید مدیریت ارشد گروه کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص ایجاد و توسعه خط دریایی در حوزه 
آمریکای لاتین، گفت: در حال حاضر گروه کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران، هر سه ماه یکبار یک کشتی را به مقصد ونزوئلا 
اعزام می کند و البته این زمان بندی صرفاً با توجه به تقاضای 
کارخانجات و فعالان اقتصادی است و کشتیرانی آمادگی دارد 

مدت زمان فاصله میان اعزام کشتی ها را کوتاه تر نماید و به 
فواصل نزدیکتری صورت دهد.

این مقام مسئول با اشاره به حضور کشتی های پتونیا و کِلاول 
در مأموریت صادرات سوخت ایران به ونزوئلا و یادآوری صدور 
پیام رهبر معظم انقلاب در قدردانی از کاپیتان ها و دریانوردان 
این کشــتی ها، گفت: نخستین شناور در قالب خط منظم در 
آذرمــاه 1401 با ظرفیت TEU 760 از مبدا »بندرعباس« 
به مقصد ونزوئلا اعزام شد و کشتی اعزامی بعدی در بهمن ماه 
1401 با ظرفیت حدود TEU 1400 کانتینر به مقصد ونزوئلا 
حرکت نمود؛ ضمن اینکه اخیراً نیز یک فروند کشتی دیگر 
با ظرفیت TEU 650 برای حمل محمولات در خردادماه 
1402 به ونزوئلا اعزام گردیده؛ این در حالی است که حمل بار 
صادراتی از سوی کشتی های گروه کشتیرانی به ونزوئلا از سال 
99 کلید خورده، ولی خط کشتیرانی به صورت منظم از سال 
1400 برقرار شده و کشتی های این ناوگان به صورت مرتب 

در حال تردد هستند.
وی ادامه داد: در حال حاضر یک شناور دیگر پس از تخلیه 
بار، در یکی از بنادر ونزوئلا پهلودهی شده و در صدد بارگیری 
محموله 18 هزار تُنی پت کُک )کُک نفتی( به مقصد ایران 

است.
نماینده گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در ونزوئلا 
هدف این گروه را به کارگیری شناورهای مناسب در راستای 
توســعه حمل محمولات فله از مبدأ ونزوئلا که بیشــتر به 
صورت شیمیایی، معدنی و پترولیم کُک هستند اعلام کرد و 
ضمن اشاره به ظرفیت های عمده کشاورزی، مواد معدنی و 
اســتخراج، توسعه و احیا ظرفیت های نفتی ونزوئلا افزود: در 
جهت تثبیت تجارت مستمر با ونزوئلا باید ظرفیتی فراهم شود 
که صاحبان کالا ضمن آشنایی با پتانسیل های موجود بتوانند 
با همکاری نهادهای بالادستی و تصمیم گیر همچون سازمان 
توسعه تجارت، وزارت صمت، سازمان بنادر و دریانوردی و اتاق 
بازرگانی نسبت به توسعه همکاری های تجاری دو کشور اقدام 
کنند. وی خاطرنشان کرد: براساس برنامه ریزی های انجام شده 
ســرویس بعدی اعزامی به ونزوئلا در اواخر شهریورماه سال 

جاری خواهد بود؛ اما ســرویس ونزوئلا محدود به دوره های 
زمانی هر سه ماه یکبار اعلام شده نیست و گروه کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران این آمادگــی را دارد هر زمانی که 
محصولات برای صادرات فراهم باشد با توجه به سرویس های 
متنوع و مختلفی که در حوزه دریای مدیترانه و حوزه اروپا به 
صورت 20 روز یکبار دارد، زمان اعزام شناور به ونزوئلا از سه 

ماه یکبار به زمان نزدیکتری تغییر دهد.
وی همچنیــن تاکید کرد: گروه کشــتیرانی به هیچ وجه 
حمل محموله از ایران، از مبادی مختلف به مقصد ونزوئلا را 
رد نمی کند و این آمادگــی را دارد که در صورت وجود حجم 
بیشتری از محصولات صادراتی، کشتی های بیشتر و در فاصله 

زمانی کوتاه تری به مقصد ونزوئلا تخصیص دهد.
نماینده گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در ونزوئلا 
با یادآوری اینکه اقتصاد ونزوئلا به ســوی شکوفایی بیشتر 
در حرکت است آن را فرصت مناسبی برای بازرگانان ایرانی 
دانست و خاطر نشان کرد: گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران با همکاری سفارت جمهوری اسلامی ایران در ونزوئلا 
و ســازمان ها و نهادهای مربوطه، زمینه امضا توافقنامه های 
پایه ای در حوزه حذف روادید، تجارت آزاد و کاهش تعرفه ها را 
فراهم ساخته تا بستر مناسبی را برای ورود صاحبان کالا، تجار 
و سازمان ها و شرکت های علاقه مند به حوزه تجارت با ونزوئلا 

هر چه بیشتر ایجاد شود.
وی همچنین با اشــاره به احیای خط تولید دو خودروسازی 
ایرانی »تراکتورســازی« و »سایپا« پس از سال ها در ونزوئلا 

افزود: احیای این خطوط تولید در ونزوئلا می تواند به مونتاژ، 
رونق و صادرات بیشــتر در ونزوئلا بیانجامد. علاوه بر این در 
حوزه ها و زمین های مختلف دیگر نیز همچون چوب، ارتباطات 
و فنّاوری، انرژی، کشاورزی، همکارهای معدنی بستر مناسب 
برای صادرات و توســعه بیشــتر وجود دارد کــه در صورت 
همکاری و استقبال شرکت های خصوصی می توان به رونق 

همکاری های اقتصادی دوجانبه منجر شود.
به گفته این مقام مسئول در گروه کشتیرانی؛ کشورهای چین، 
روســیه، ترکیه در صدد توسعه روابط خود با کشور ونزوئلا و 
کشورهای حوزه آمریکای لاتین هستند، جمهوری اسلامی 
ایران نیز می تواند از ونزوئلا به عنوان دروازه ورود به بازارهای 

آمریکای لاتین استفاده کند.
وی زمینه صادراتی ایران به ونزوئلا و آمریکای لاتین را در 
روغن موتور، محصولات شــیلاتی، کاشی و سرامیک، مواد 
شیمیایی، خدمات فنی مهندسی، مواد غذایی و مواد شوینده 
بهداشتی دانست و گفت: این زمینه ها می تواند برای بازرگانان ما 
امتیاز باشد به گونه ای که با معرفی محصولات خود سهم بازار 

خوبی را در ونزوئلا به دست آورند.
نماینده گروه کشــتیرانی در ونزوئلا با تأکید بر اینکه گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران برنامه بلندمدتی برای مسیر 
ونزوئلا و کشورهای حوزه آمریکای لاتین در دستور کار دارد؛ 
تصریح کرد: براساس یادداشت تفاهم های بین دو کشور، گروه 

کشتیرانی در صدد تشکیل شرکت مشترک در حوزة حمل ونقل 
دریایی کشتیرانی فی مابین ایران و ونزوئلا است؛ همچنین 
تقویت خطوط کشــتیرانی و کاهش فاصله های زمانی را در 
دستور کار دارد و سرمایه گذاری های مشترک در حوزه خرید 
کشتی و استفاده از خدمات فنی مهندسی، تعمیر و نگهداری 

کشتی ها با طرف ونزوئلایی را دنبال می کند.
وی با اشــاره به ضرورت اصلاح نظام تعرفه های بندری و 
کاهش هزینه های تخلیه بارگیری شــناورها گفت: یکی از 
چالش ها در حــوزه ونزوئلا و بنادر ونزوئلا هزینه های بالای 
تعرفه های بندری برای پهلوگیری، تخلیه و بارگیری شناورها 
و خدمات کانتینری است از طرف دیگر هزینه های تمام شده 

برای صاحبان کالا نیز می رود.
وی همچنین تصریح کرد: کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران برنامه های بلندمدتی را برای مسیر ونزوئلا و کشورهای 
حوزه آمریکای لاتین در دســتور کار دارد. همچنین براساس 
یادداشت های تفاهم و همکاری، کشتیرانی در صدد تشکیل 
شــرکت مشــترک در حوزه حمل ونقل دریایی و کشتیرانی 
فی مابین ایــران و ونزولا اســت، همچنین تقویت خطوط 
کشــتیرانی، کاهش فاصله های زمانی، سرمایه گذاری های 
مشــترک در حوزه خرید کشتی و اســتفاده از خدمات فنی 
مهندسی، تعمیر و نگهداری کشتی ها با طرف ونزوئلایی در 

دستور کار است.

اینفوگراف


